
 1 

SESJA RADY GMINY NĘDZA 
25.03.2013 roku 

godz.15
30 

 

PROTOKÓŁ NR   XXXIV /  2013 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad.1 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność obrad; na 
sesję przybyło 13 radnych ; nieobecni: radny Rafał Lincner i radny Krystian Placzek. 
 
Przewodniczący RG udzielił głosu nauczycielce j. angielskiego w ZSG w Nędzy mgr Izabeli Pielczyk , 
która zwróciła się do radnych z prośbą o wypełnienie anonimowej ankiety dotyczącej ewaluacji jakości 
pracy szkoły  ZSG w Nędzy ;  za udzielone informacje podziękowała . 
 
Przewodniczący RG poinformował radnych ,że radny Henryk Postawka przedstawi prezentację 
multimedialną dotyczącą Alei Dębowej w Górkach Śl. – w pkt 7 ppkt 5 proponowanego porządku 
obrad.  
 
Przewodniczący RG poinformował ,że radni zapoznali się z treścią przedłożonych przed sesją pism, 
omawiane będą w trakcie sesji. 
 
Porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 
 
1.  Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.  Zatwierdzenie Protokołu Nr XXXIII  /  2013 z poprzedniej sesji .   
3.  NFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach  podejmowanych w okresie     
między sesyjnym. 
4.  SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 
wykonania uchwał Rady Gminy . 
5.  PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  
     zwierząt na terenie Gminy Nędza w roku 2013” 
2) utraty mocy obowiązującej uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie  
      Gminy Nędza oraz o dalszym postępowaniu z nimi; 
3) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Nędza w drodze darowizny;  
4) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Nędza w drodze darowizny;  

5) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy ,  
      na czas nie dłuższy niż 6 lat , na wydzierżawienie nieruchomości przeznaczonych pod eksploatację  
    kruszywa, a położonych w sołectwie Babice;  
6) zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2013 Gminy Nędza Nr XXXI-247-2012 z dnia  

          17 grudnia 2012r.; pismo z dnia 25.3.2012 
7) zmieniająca Uchwałę Nr XXXI/246/2012 Rady Gminy Nędza z dnia 17 grudnia 2012r.  

           w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza; 
     8)  wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Nędza wkładu pieniężnego do  
         Przedsiębiorstwa Komunalnego sp. z o.o. z siedzibą w Nędzy . 
6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone  interpelacje.                                               
 
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 

1) SKARGA na bezczynność Wójta Gminy- Henryk Zwaka, Paderborn……… 
2) Kuria Diecezjalna w Gliwicach  „Wielkopostne Godziny Skupienia- 23.3.2013r  
3) RIO w Katowicach- Uchwała Nr 4100/V/41/2013 w sprawie opinii o możliwości spłaty przez 

Gminę Nędz pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW 
2007-2013 w kwocie 2 428548,00 zł ; 

4) Starosta Raciborski –pismo z dn.21.02.2013r.- w sprawie kontynuacji budowy chodnika przy 
drodze powiatowej w Górkach Śląskich …. 

5) prezentacja multimedialna – ALEJA DĘBOWA w Górkach Śląskich …… 
8.    ZAMKNIĘCIE SESJI . 
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Ad. 2 
 
Do Protokołu z poprzedniej sesji radni wnieśli uwagi: radny Jan Francus zawnioskował ponownie o  
ustalenie ramowego programu zasad przejmowania działek na drogi  jako darowizny ;radny Henryk 
Postawka uściślił ,że prosił o kopię pisma z Lasów Państwowych dotyczącą ul.Za Lasem w Górkach 
Śl. ; radny Julian Skwierczyński powiedział ,że pismo do usunięcia naruszenia prawa przez Wójt 
Gminy kierował do Przewodniczącego RG  oraz  powiedział ,że informując o ściekach zaznaczył ,że 
są to ścieki  z oczyszczalni ścieków z Katowic i wylewane są na pola pana Smotryckiego. 
 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za - zatwierdziła Protokół Nr XXXIII / 2013 sesji w dniu 
25 lutego 2013 roku. 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący RG pełnił cotygodniowy dyżur . 
 
Ad. 4 
Radna Beata Widera zapytała o możliwość postawienia bankomatu ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że 
obsługa bankowa dotyczy budżetu, w specyfikacji takiego warunku nie można wpisać, w ING jeszcze 
nie zapadła decyzja; radny Henryk Postawka zapytał ,czy podczas kolejnej wizji w Górkach Śl. 
zapadła jakaś decyzja dotycząca „rudery” ;Wójt Gminy potwierdziła ,że ustalenia dotyczą po raz 
kolejny zapewnienia bezpieczeństwa , właściciel chce wykupić grunty stanowiące część boiska, 
ponadto stan techniczny budynku blokuje Gminie plany remontu remizy OSP ; radny Jan Flut zapytał, 
co planuje Koło Łowieckie; Wójt Gminy potwierdziła , że doprecyzowano nowe plany łowieckie; radny 
Julian Skwierczyński zapytał o Konwent Wójtów; Wójt Gminy odpowiedziała ,że wspólnie omawiano 
procedurę przetargu na wywóz śmieci ; radny Henryk Postawka dodał ,że dziki zryły murawę boiska. 
 
Ad. 5 

1) Wójt Gminy powiedziała ,że ustawa nakłada na Gminę obowiązek corocznego uchwalania 
programu opieki nad zwierzętami , z tytułu opłaty za psa do budżetu wpływa ok. 8 tyś. zł , 
każde zwierzę zgłaszane przez UG jest odbierane i sterylizowane,  schronisko wystawia 
faktury , padlinę odbiera Bakutil;Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę nr XXXIV / 270 / 
2013 w sprawie  określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nędza w roku 2013. 
 

2) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały ; Wójt Gminy potwierdziła ,że 
przedłożony projekt jest konsekwencją przyjętej poprzedniej uchwały; nie zgłoszono pytań. 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę nr XXXIV / 271 / 
2013 w sprawie utraty mocy obowiązującej uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na 
terenie Gminy Nędza oraz o dalszym postępowaniu z nimi. 
 

3) Wójt Gminy powiedziała ,że przedłożone zostały dwa projekty uchwał dotyczące ul. 
Leczniczej w Nędzy ,jej fragmenty to własność prywatna, droga ta istnieje od lat w rejestrze 
dróg gminnych ,kolejną drogą będą działki z ul. Pomiarowej w Nędzy  ; radny Henryk 
Postawka zapytał, czym różnią się te działki od poprzednich ,zrobił wtedy błąd przy 
głosowaniu ;radna Beata Widera powiedziała ,że tam nie ma nowych działek aby się  
wzbogacić; Radny Henryk Postawka powiedział ,że jest za tym ,aby opracować jasne i 
czytelne zasady , odrolnić grunty kl. VI , nie zawsze od razu musi być tam asfalt; 
Przewodniczący RG powiedział ,że na poprzedniej sesji zastosowano standard przyjęty na 
całym świecie ,skoro ktoś zarobił na sprzedaży to niech dołoży do drogi; Wójt Gminy 
powiedziała ,że to Gmina ponosi koszty uchwalania PZP, ale może również pobierać opłatę 
adiacencką od właścicieli działek ; Przewodniczący RG potwierdził ,że domy te stoją już 
kilkanaście lat; radny Julian Skwierczyński zapytał , dlaczego do uchwały nie ma wniosku 
osoby fizycznej ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że to ona przygotowuje projekt uchwały i jest na 
pewno w posiadaniu wszystkich niezbędnych pism i wniosków; Przewodniczący RG zamknął 
dyskusję. Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 
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Rada Gminy przy 13 głosujących , 12 głosami za , 1 głosem przeciw ( nikt się nie wstrzymał) przyjęła 
Uchwałę Nr XXXIV / 272 / 2013 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz 
Gminy Nędza w drodze darowizny. 
 

4) Przewodniczący RG powiedział ,że projekt uchwały dotyczy tej samej drogi ,dyskusja była 
przeprowadzona ;Wójt Gminy dodała ,że jest to tylko prostowanie stanu prawnego , do Gminy 
należą obowiązki związane z oświetleniem , odśnieżaniem i utrzymaniem porządku na tej 
ulicy; Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 12 głosami za , 1 głosem przeciw ( nikt się nie wstrzymał) przyjęła 
Uchwałę Nr XXXIV / 273 / 2013 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz 
Gminy Nędza w drodze darowizny. 
 
 

5) Wójt Gminy omówiła przedłożony projekt uchwały , poinformowała ,że sporządzony zostanie 
aneks do umowy , zwiększy się czynsz dzierżawny ;radny Julian Skwierczyński zapytał 
,dlaczego „ daje się „ dodatkowe  działki na półtora roku przed upływem kadencji ;Wójt Gminy 
wyjaśniła ,że wykazane działki to rowy , które trudno by było wydzierżawić innemu , nie 
zwiększa się czasu dzierżawy , nie ma nowej umowy ,jest tylko aneks do umowy , to Gmina 
skorzysta na większym podatku od nieruchomości i na wpływach z umowy ; radny Henryk 
Postawka zapytał o dochody Gminy ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że z tytułu opłaty 
eksploatacyjnej Gmina ma 70 tyś .zł , z tytułu czynszu 30 tyś. zł miesięcznie oraz z tytułu 
podatku od nieruchomości wg ustalonych uchwałą RG stawek ; radny Karol Kalemba zapytał 
,czy te działki są w granicach złoża ;Wójt Gminy potwierdziła ,że tak ,ale nie są ujęte w 
umowie ;Przewodniczący RG zamknął dyskusję . 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 11 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 2 głosami  
wstrzymującymi się przyjęła Uchwałę Nr XXXIV / 274 / 2013 w sprawie wyrażenia zgody  
na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy ,na czas nie dłuższy 
niż 6 lat , na wydzierżawienie nieruchomości przeznaczonych pod eksploatacji kruszywa,  
a położonych w sołectwie Babice;  
 

6) skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda  odczytała radnym treść wprowadzonych zmian 
w Uchwale Budżetowej na 2013 rok , informując jednocześnie ,że przedłożony został radnym 
poprawiony projekt uchwały uwzględniający zwiększenie dochodów o 120,00 zł z tytułu 
zwrotu do GOPS zasiłku stałego; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię . 

 
 
Rada Gminy przy 13 głosujących , 13 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę nr XXXIV / 275 / 
2013 zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2013 Gminy Nędza Nr XXXI /247/2013 z dnia 17 
grudnia 2012 roku. 
 

7) skarbnik gminy omówiła przedłożone zmiany w WPF Gminy Nędza; Przewodnicząca Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię . 

 
 

Z sali obrad wyszedł radny Jan Francus ( godz.16
45

 ) wrócił na salę o godz. 16
49

 . 
 

 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 12 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę nr XXXIV / 276 / 
2013 zmieniającą Uchwałę Nr XXXI /246/2013 Rady Gminy Nędza z dnia 17 grudnia 2012 roku w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza. 
 
 

8) skarbnik gminy poinformowała ,że wkład pieniężny przeznaczony zostanie na zwiększenie 
kapitału zakładowego ,co związane jest z zakupem sprzętu zgodnie z uchwalonym 
wieloletnim planem spółki, 100% udziałów w Spółce posiada Gmina Nędza; Przewodnicząca 
Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię . 
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Z sali obrad wyszedł radny Julian Skwierczyński  ( godz.16

49
 ) wrócił na salę o godz. 16

55
 . 

 
 
Rada Gminy przy 12 głosujących , 12 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXIV / 277 / 
2013 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Nędza wkładu pieniężnego do 
Przedsiębiorstwa Komunalnego sp. z o.o. z siedzibą w Nędzy. 
 
Ad. 6 
 
Wójt Gminy przedstawiła radnym główne założenia Planu Zarządzania Kryzysowego w Gminie , 
zatwierdzonego przez Starostę i Wojewodę, poinformowała ,że w sprawach kryzysowych np. w  
działaniach weterynaryjnych  akcje uruchamiane są nie przez Wójta Gminy a przez Powiatowego 
Lekarza Weterynarii ,za zgodą rolnika . 
 
Skarbnik Gminy poinformowała radnych ,że nadwyżka budżetowa za 2012 rok wyniosła 1 014 000,00 
zł, również wskaźnik inwestycyjny jest bardzo pomyślny. 
 
Radny Jan Francus : 

1) zapytał , czy wysłano pismo w sprawie kiosku w Górkach Śl. – Wójt Gminy potwierdziła ,że 
tak. 

 
Radny Henryk Postawka : 

1) zapytał , co dalej z chodnikiem w kierunku ul. Astrów w Górkach Śl. ,ze strony Powiatu 
zadanie wspiera Adrian Plura; Wójt Gminy potwierdziła ,że nie ma porozumienia z Powiatem 
w tej sprawie; 

2) zapytał ,czy Gmina przygotuje projekty uchwał w sprawie zniżek opłaty śmieciowej ; Wójt 
Gminy potwierdziła ,że Gminy mogą to robić po 13.02 , kiedy to wprowadzono nowelizację 
przepisów , po przetargu na pewno będzie przygotowany odpowiedni projekt  uchwały; 

3) zapytał ,czy Gmina ma wpływ na poprawę fatalnych przejazdów kolejowych ;Wójt Gminy 
potwierdziła ,że pomimo ,że stan taki jest wszystkim znany ,to kolej jest za to odpowiedzialna , 
nie można im nakazać wykonania robót; 

4) zapytał o realizację projektu ścieżek rowerowych ; Wójt Gminy odpowiedziała ,że czekamy na 
ogłoszenie nowego naboru. 

 
Przewodniczący RG  Gerard Przybyła: 

1) zapytał ,kiedy Gmina ogłosi przetarg na wywóz śmieci; Wójt Gminy odpowiedziała ,że obecnie 
nanoszone są dane ze złożonych deklaracji , ogłoszenie przetargu nastąpi na przełomie 
kwietnia/maja; 

2) zapytał ,kiedy zostanie ogłoszony przetarg na kolejny odcinek kanalizacji;  Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że ogłoszenie przetargu nastąpi na przełomie kwietnia/maja; 

3) zapytał o nowe kosze na przystankach ;Wójt Gminy potwierdziła ,że zlecenie jest 
przygotowane; 

4) zapytał ,kiedy będą naprawiane( prostowane) słupki kamienne na wiadukcie; Wójt Gminy 
potwierdziła ,że prace wykonają pracownicy UG  ; 

5) wnioskował wykonanie kalkulacji kosztów budowy chodnika w Górkach Śl. przy uwzględnieniu 
liczby mieszkańców z niego korzystających. 

 
Radny Julian Skwierczyński : 

1) zapytał Wójt Gminy , czy może otrzymać na piśmie dokumenty potwierdzające likwidację 
szkoły w Ciechowicach przez Wójta Marcola;  

2) zapytał Wójt Gminy  ,czy może otrzymać na piśmie informacje dotyczące jego choroby; 
3) zapytał ,dlaczego za 2012 rok pracownicy GBP nie otrzymali 3% premii; Wójt Gminy 

odpowiedziała, że GBP kieruje dyrektor i do niej należy skierować pytanie; 
4) zapytał Wójt Gminy ,czy zarzuty w skardze złożonej przez spadkobierców rodziny Zwaka są 

prawdziwe ;Wójt Gminy odpowiedziała ,że osoby te zameldował Wójt Marcol , nigdy Gmina 
nie była właścicielem domu , jest to sprawa prywatna ; 
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5) zapytał Wójt Gminy , dlaczego nie była w pracy w Urzędzie w dniu 21.03.  ;Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że w tym dniu była wezwana do RIO w Katowicach –sprawa dotyczyła 
promesy z 2010 roku na 200 tyś. zł  na naprawę mostów na ul. Kwiatów Polnych w  
Ciechowicach po powodzi, dokładnie badano całość przeprowadzonej procedury łącznie z 
przepisami z zamówień publicznych i naruszenia dyscypliny finansów publicznych ; wynik jest 
taki ,że całkowicie uwolniono mnie z zarzutów , uznając to jako stan wyższej konieczności: 
Gmina nie wydała ze środków własnych ani złotówki. 

 
Radny Karol Kalemba : 

1) zapytał , co dalej z ul. Jagodową w Szymocicach; Wójt Gminy potwierdziła ,że będzie wycena 
prac. 

 
Ad.7 
 
Radni nie wnieśli pytań do przesłanych pism. 
 
Radny Henryk Postawka przedstawił prezentację dot. Alei Dębowej w Górkach Śl.  
Wójt Gminy poinformowała ,że oprócz Alei Dębowej należy również ochronić tzw. Aleję Lipową , 
będącą fragmentem drogi dojazdowej do Łęższczoka . 
 
 
Ad. 8  
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że nie ma więcej pytań i wniosków ,wyczerpany został porządek 
obrad zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 25 marca 2013 roku godz. 17

35
. 

 
 
Na tym Protokół zakończono. 
 
Protokołowała K. Tront 


